
PROTOKÓŁ NR XLIII/18 

Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W ŻYCHLINIE 

z dnia 20 marca 2018 r. 

 

Sesja trwała od godz. 14.10 do godz. 14.45. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych obecnych było 12, zgodnie z listą obecności stanowiącą 

załącznik do niniejszego protokołu. Nieobecni radni: Matylda Jakubowska-Czaja, Rafał 

Klimczak, Ewa Stańczak. 

  

Ponadto w Sesji udział wzięli: 

• Zbigniew Gałązka  - Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin, 

• Waldemar Bartochowski - Sekretarz Gminy Żychlin,  

• Emilia Rajewska  - Skarbnik Gminy Żychlin,  

• Waldemar Kardasz - Radca prawny,  

• Radni Rady Powiatu w Kutnie,  

• Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli zgodnie z załączoną listą obecności, 

• Kierownicy jednostek organizacyjnych gminy,  

• Kierownicy Referatów Urzędu Gminy, 

• mieszkańcy gminy Żychlin. 

  

Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady – Pani Elżbieta Tarnowska.  

 

Otwierając obrady powitała Radnych Rady Miejskiej i Rady Powiatu, Zastępcę 

Burmistrza – Pana Zbigniewa Gałązkę, Sekretarza i Skarbnika Gminy, Kierowników 

jednostek organizacyjnych gminy, Kierowników Referatów Urzędu Gminy, Sołtysów i 

Przewodniczących Zarządów Osiedli oraz pozostałe osoby przybyłe na obrady Rady. 

 

Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum Sesji, a więc jej prawomocność                  

do podejmowania uchwał. 

 

Do porządku obrad zgłoszono następującą zmianę: 

 

Zbigniew Gałązka – Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin wniósł, aby w punkcie                           

3 porządku obrad  „Podjęcie uchwał w sprawach” po podpunkcie c) dodać podpunkt d)                    

o brzmieniu: 

„d) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2018 rok.” 

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia wniosku Zastępcy Burmistrza Gminy 

Żychlin. 

 

Za przyjęciem wniosku Zastępcy Burmistrza Gminy Żychlin, aby w punkcie 3 porządku obrad 

dodać podpunkt d) o brzmieniu: 

„d) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2018 rok.” 

głosowało  - 12 radnych, 

„przeciw”  -   0 radnych, 

„wstrzymało się” -   0 radnych. 
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Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie wniosku przez Radę i przystąpiła do przyjęcia 

porządku obrad po zmianie. 

 

Za przyjęciem porządku obrad po zmianie głosowało  - 12 radnych, 

„przeciw”        -   0 radnych, 

„wstrzymało się”       -   0 radnych. 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie porządku obrad w następującym brzmieniu: 

 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Zapytania i wolne wnioski. 

3. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmiany budżetu gminy na 2018 rok, 

b) podziału Gminy Żychlin na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic 

oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych, 

c) uchylenia Uchwały Nr XLI/224/18 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 30 stycznia 

2018 r. w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego Uchwały Nr XXV/129/12 Rady 

Miejskiej w Żychlinie z dnia 28 sierpnia 2012 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr 

50/IX/91 Rady Gminy i Miasta w Żychlinie z dnia 5 marca 1991 r. w sprawie 

utworzenia Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Żychlinie, 

d) zmiany budżetu gminy na 2018 rok. 

4. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski.  

5. Sprawy różne. 

6. Przyjęcie Protokołu Nr XLI/18 z dnia 30 stycznia 2018 r. i Protokołu Nr XLII/18 z dnia                     

5 marca 2018 r. 

7. Zakończenie obrad. 

 

 

Do p-tu 2. Zapytania i wolne wnioski 

 

Ewa Wypych – w imieniu mieszkańców zwraca się z prośbą o uruchomienie dodatkowego 

kursu autobusu przez Os. Wyzwolenia na godzinę 9 w niedzielę do kościoła i z powrotem. 

 

Zbigniew Gałązka – Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin – zatrzymanie się na Os. 

Wyzwolenia w pobliżu sklepu Biedronka jest w czasie soboty i niedzieli praktycznie 

niemożliwe przez parkujące samochody. Przystanek mógłby zostać zorganizowany 

zjeżdżając w dół przy zatoczce w ul. Narutowicza. 

  

Elżbieta Sikora – autobus mógłby się zatrzymywać koło sklepu Dubielaka. 

 

Zbigniew Gałązka – w niedzielę zatrzymanie się koło sklepu jest prawie niemożliwe, 

spróbujemy w jakiś sposób rozwiązać ten problem komunikacyjny. 

 

Ewa Wypych – problem komunikacyjny jest również w ul. 1 Maja w pobliżu apteki i pizzerii. 

Parkujące tam samochody utrudniają ruch w obu kierunkach, jeśli dajemy możliwość w tym 

miejscu parkowania, to zróbmy ją ulicą jednokierunkową. Jeśli ma być to ulica 

dwukierunkowa, to niech będzie tam zakaz parkowania. 
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Zbigniew Gałązka – jest to droga powiatowa, jakakolwiek zmiana ruchu na tej ulicy wymaga 

akceptacji Zarządu Dróg Powiatowych.  

 

Krzysztof Anyszka – Kierownik Ref. BPI – jest wiele miejsc na terenie miasta, w których 

musimy zdecydować, czy zależy nam na parkingach, czy na przejezdności drogi 

komunikacją miejską. Być może należałoby spotkać się w komisjach i przedyskutować takie 

problemy komunikacyjne.   

 

Józef Kowalski – uważa, że jedynie tę kwestię rozstrzygnęłoby ustawienie parkomatu, 

wówczas sprawa przejezdności tych ulic rozwiąże się sama. 

Zapytał o drogę na Kamilew – droga ta została kompletnie zniszczona przez tiry i samochody 

wykonujące prace na przejeździe w Kamilewie. W związku z tym zwraca się z zapytaniem, 

czy jest tam ograniczenie tonażowe oraz czy wystosowano pismo do PKP o naprawę tej 

drogi?  

 

Krzysztof Anyszka – było spotkanie w tym zakresie z przedstawicielami PKP, nie unikają 

odpowiedzialności, przyznają, że to z ich winy doszło do zniszczenia tej drogi. Zgłoszone 

zostało do ich ubezpieczyciela zniszczenie drogi w związku remontem trakcji kolejowej 

Warszawa-Poznań.  

W ubiegłym roku były próby wprowadzania zmiany oznakowania i ograniczania tonażu na 

terenie miasta, jednakże na pewne działania nie zgadza się Zarząd Dróg Powiatowych bez 

wykonywania badań nośności dróg, które wskazywałyby że niektórymi drogami nie mogą 

jeździć ciężkie samochody. Zarząd Dróg ma pewne sygnały, że nieuprawnione ograniczanie 

tonażu na drogach ogranicza prowadzenie działalności gospodarczej podmiotów 

działających na naszym terenie. 

 

Paweł Wachowiak – skoro ul. Wiejska, Pomorska są drogami gminnymi, to gmina może 

sama postawić znaki ograniczające tonaż. 

 

Zbigniew Gałązka – gmina nie może sama stawiać znaków ograniczających tonaż. Od tego 

rodzaju działań jest Powiatowa Komisja Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego, która bada 

sprawę organizacji ruchu i przeprowadza badania nośności dróg. 

 

 

Do p-tu 3. Podjęcie uchwał w sprawach: 

 

a) zmiany budżetu gminy na 2018 rok, 

 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2018 

rok. 

 

OPINIA KOMISJI ROZWOJU: 

 

Komisja Rozwoju (3 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

zmiany budżetu gminy na 2018 rok. 
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Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag. 

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu 

gminy na 2018  rok. 

 

Za podjęciem projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2018 rok 

głosowało   - 12 radnych, 

„przeciw”  -   0 radnych, 

„wstrzymało się” -   0 radnych. 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 

Uchwała Nr XLIII/237/18 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

b) podziału Gminy Żychlin na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, 

granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych, 

 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w podziału Gminy Żychlin na stałe 

obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 

wyborczych. 

 

Od godz. 14.25 obecnych na sesji było 11 radnych, salę obrad opuścił radny Józef Kowalski. 

 

OPINIA KOMISJI ROZWOJU: 

 

Komisja Rozwoju (3 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

podziału Gminy Żychlin na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz 

siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

 

Paweł Wachowiak – zapytał, czy zostały wprowadzone jakieś zmiany do uchwały                            

o obwodach głosowania. 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że żadne zmiany do uchwały o obwodach nie były 

wprowadzane i przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie podziału Gminy Żychlin 

na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych 

komisji wyborczych. 

 

Za podjęciem projektu uchwały w sprawie podziału Gminy Żychlin na stałe obwody 

głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych 

głosowało   - 11 radnych, 

„przeciw”  -   0 radnych, 

„wstrzymało się” -   0 radnych. 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 

Uchwała Nr XLIII/238/18 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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c) uchylenia Uchwały Nr XLI/224/18 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 30 stycznia 

2018 r. w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego Uchwały Nr XXV/129/12 Rady 

Miejskiej w Żychlinie z dnia 28 sierpnia 2012 r. w sprawie zmiany Uchwały                  

Nr 50/IX/91 Rady Gminy i Miasta w Żychlinie z dnia 5 marca 1991 r. w sprawie 

utworzenia Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Żychlinie, 

 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie uchylenia Uchwały                             

Nr XLI/224/18 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 30 stycznia 2018 r. w sprawie ogłoszenia 

tekstu jednolitego Uchwały Nr XXV/129/12 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 28 sierpnia 

2012 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr 50/IX/91 Rady Gminy i Miasta w Żychlinie z dnia                    

5 marca 1991 r. w sprawie utworzenia Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                       

w Żychlinie. 

 

Od godz. 14.30 obecnych na sesji było 12 radnych, na salę obrad przybył radny Józef 

Kowalski. 

 

OPINIA KOMISJI ROZWOJU: 

 

Komisja Rozwoju (3 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

uchylenia Uchwały Nr XLI/224/18 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 30 stycznia 2018 r.                

w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego Uchwały Nr XXV/129/12 Rady Miejskiej w Żychlinie 

z dnia 28 sierpnia 2012 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr 50/IX/91 Rady Gminy i Miasta               

w Żychlinie z dnia 5 marca 1991 r. w sprawie utworzenia Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Żychlinie. 

 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag. 

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie uchylenia 

Uchwały Nr XLI/224/18 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 30 stycznia 2018 r. w sprawie 

ogłoszenia tekstu jednolitego Uchwały Nr XXV/129/12 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia              

28 sierpnia 2012 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr 50/IX/91 Rady Gminy i Miasta w Żychlinie 

z dnia 5 marca 1991 r. w sprawie utworzenia Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Żychlinie. 

 

Za podjęciem projektu uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XLI/224/18 Rady Miejskiej                 

w Żychlinie z dnia 30 stycznia 2018 r. w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego Uchwały                  

Nr XXV/129/12 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 28 sierpnia 2012 r. w sprawie zmiany 

Uchwały Nr 50/IX/91 Rady Gminy i Miasta w Żychlinie z dnia 5 marca 1991 r. w sprawie 

utworzenia Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Żychlinie 

głosowało   - 12 radnych, 

„przeciw”  -   0 radnych, 

„wstrzymało się” -   0 radnych. 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 

Uchwała Nr XLIII/239/18 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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d) zmiany budżetu gminy na 2018 rok, 

 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2018 

rok. 

 

Zbigniew Gałązka – Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin – zmiany w budżecie polegają 

na wprowadzeniu kwoty 6.000 zł – są to środki z ponadplanowych dochodów i 

przeznaczeniu ich na nadzór inwestorski na zadaniu inwestycyjnym pn.: "Modernizacja drogi 

dojazdowej do gruntów rolnych w miejscowości Grabie-Oleszcze”. 

 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag. 

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu 

gminy na 2018  rok. 

 

Za podjęciem projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2018 rok 

głosowało   - 12 radnych, 

„przeciw”  -   0 radnych, 

„wstrzymało się” -   0 radnych. 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 

Uchwała Nr XLIII/240/18 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

Do p-tu 4. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski. 

 

Odpowiedzi na zapytania zostały udzielone w punkcie 2 „Zapytania i wolne wnioski”. 

 

Do p-tu 5. Sprawy różne. 

 

Paweł Wachowiak – poruszał już wcześniej temat kosza na plastiki w Dobrzelinie, nikt się 

do niego nie przyznaje, a kosz stoi niefortunnie przy jezdni i zagraża bezpieczeństwu 

uczestników ruchu. 

 

Zbigniew Gałązka – Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin – wszystkie pojemniki na 

odpady muszą stać w takich miejscach, aby nie zagrażały bezpieczeństwu ruchu pojazdów i 

pieszych, w związku z tym przyjmuje tę uwagę do realizacji. 

 

 

Do p-tu 6. Przyjęcie Protokołu Nr XLI/18 z dnia 30 stycznia 2018 r. i Protokołu                         

Nr XLII/18 z dnia 5 marca 2018 r. 

 

Do przedłożonych protokołów nie zgłoszono żadnych uwag. 

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia protokołów. 
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Za przyjęciem Protokołu Nr XLI/18 z dnia 30 stycznia 2018 r. głosowało - 12 radnych, 

„przeciw”         -   0 radnych, 

„wstrzymało się”        -   0 radnych. 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie protokołu przez Radę. 

 

Za przyjęciem Protokołu Nr XLII/18 z dnia 5 marca 2018 r. głosowało - 12 radnych, 

„przeciw”         -   0 radnych, 

„wstrzymało się”        -   0 radnych. 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie protokołu przez Radę. 

 

 

Do p-tu 7. Zakończenie obrad. 

 

Przewodnicząca Rady podziękowała radnym i wszystkim przybyłym na obrady za udział                

w Sesji Rady.  

 

Zamknęła XLIII Sesję Rady Miejskiej w Żychlinie. 

 

                                                                                Przewodnicząca Rady Miejskiej 
                                                                                       /-/ Elżbieta Tarnowska 
 

 

 

Protokolant: 

 

M. Charążka 

 

 


